
Parents shape school  

Class parent representatives  

At the beginning of the school year, all parents in a class elect a class parent 
representative (KEV) and their deputy as part of the class forum. During the year, the 
class parent representative is the contact person for parents' concerns regarding the 
class or school. The class parent representative is also automatically a member of the 
school forum, which is attended by the head teachers of all classes as well as the 
headmaster and a representative of the parents' association. In addition, the KEVs are 
also part of the parents‘ committee of the parents’ association. This means that they 
have an influence on the Parents' Association's programmes and activities and can 
therefore actively participate in shaping the school.  

General meeting of the parents' association  

Every year at the beginning of the school year, the Parents' Association organises its 
Annual General Meeting. At this meeting, elections are held for the Board of Directors 
and the fundamental direction of the association as well as the amount of the 
membership fee are decided. All families who have registered by the day of the meeting 
are entitled to vote.  

Activities of the parents' association  

• The Parents' Association is the point of contact for parents of primary school 
children and SEF classes for school-related questions and suggestions/wishes.  

• It mediates between parents and the school in the event of problems.  
• The association organises parties, lectures for parents and the school 

photographer.  
• It finances the purchase of special equipment for the school.  
• If required, financial support for school-related events can be requested from 

the parents' association  

Your support is important  

The Parents' Association depends on your support, at least through membership, but 
even better through your involvement during the school year. The Parents' Association 
finances its activities and the necessary infrastructure (website, etc.) with membership 
fees and donations. All parents are welcome to join the Parents' Association!  

  

Shaping school together:  
Contact us 
Elternverein der Volksschule am Campus Christine Nöstlinger 
Taborstraße 120 
1020 Wien postfach@volksschule.elternverein-ccnoestlinger.at 

Konto: 
Elternverein der Volksschule am Campus Christine Nöstlinger 

mailto:postfach@volksschule.elternverein-ccnoestlinger.at


IBAN AT32 2011 1844 2889 6200  BIC GIBAATWWXXX 
WICHTIG: im Verwendungszweck Name des Kindes & Klasse angeben: zB. SJ24/25, Max Muster 1a 

  



Eltern gestalten Schule 

Klassenelternvertretung 

Alle Eltern einer Klasse wählen zu Beginn des Schuljahrs im Rahmen des 
Klassenforums eine Klassenelternvertretung (KEV) und deren Stellvertretung. Die KEV 
ist unterm Jahr Ansprechperson für Anliegen der Eltern die Klasse oder Schule 
betreffend. Die Klassenelternvertretung ist weiters automatisch Mitglied im 
Schulforum, an dem neben den Klassenvorständen aller Klassen auch das Direktorat 
sowie eine/e Vertreter:in des Elternvereins teilnehmen. Darüber hinaus sind die KEVs 
auch Teil des Elternausschusses des Elternvereins. Dadurch haben sie Einfluss auf die 
Angebote und Aktivitäten des Elternvereins und können sich so aktiv an der Gestaltung 
der Schule beteiligen. 

Hauptversammlung des Elternvereins 

Der Elternverein lädt jedes Jahr zu Beginn des Schuljahres zu seiner ordentlichen 
Hauptversammlung ein. Dort werden die Wahlen des Vorstands durchgeführt und 
grundsätzliche Ausrichtungen des Vereins sowie auch die Höhe des Mitgliedsbeitrags 
beschlossen. Stimmberechtigt sind alle Familien, die bis am Tag der Sitzung ihren 
Beitritt zum Elternverein erklärt haben. 

Aktivitäten des Elternverein 

• Der Elternverein ist Ansprechpartner der Eltern von Kindern der Volksschule 
sowie der SEF-Klassen für schulische Fragen und Anregungen /Wünsche. 

• Er vermittelt bei Problemen zwischen Eltern und Schule. 
• Der Verein organisiert Feste, Vorträge für Eltern und den Schulfotografen /die 

Schulfotografin. 
• Er finanziert die Anschaffung besonderen Equipments für die Schule. 
• Bei Bedarf kann beim Elternverein um finanzielle Unterstützung für 

Schüler:innen für schulbezogene Veranstaltungen angesucht werden 

Ihre Unterstützung ist wichtig 

Der Elternverein ist auf Ihre Unterstützung angewiesen, mindestens durch 
Mitgliedschaft, noch besser durch Ihre Mitwirkung während des Schuljahres. Mit den 
Mitgliedsbeiträgen und Spenden finanziert der Elternverein die Aktivitäten und die dafür 
notwendige Infrastruktur (Website, etc.). Alle Eltern sind im Elternverein herzlich 
willkommen! 

 

Gemeinsam Schule gestalten 

Kontaktieren Sie uns 

Adresse 

Kontoverbindung 


